

PENTADBIRAN UNDANG-UNDANG ISLAM DAERAH TELUK ANSON

Kertas projek bagi memenuhi syarat-syarat
Ijazah Sarjana Muda Undang-Undang, Fakulti Undang-Undang
Universiti Malaya.

820651

Oleh:

ABDUL AZIZ BIN KHALIDIN


FAKULTI UNDANG-UNDANG
UNIVERSITI MALAYA
KUALA LUMPUR.

1976

PERAKUAN KEIZINAN

Dalam mengemukakan Kertas Projek ini bagi memenuhi sebahagian dari kehendak-kehendak Peraturan untuk mendapat ijazah Sarjana Muda Undang-Undang, Universiti Malaya, saya yang bertandatangan di bawah, dengan ini mengesahkan bahawa saya telah bersetuju supaya perpustakaan-perpustakaan di Universiti Malaya memberi kebenaran dengan bebasnya kepada sesiapa yang hendak membuat rujukkan dan kajian ataupun untuk rujukkan dan kajian terhad. Seterusnya, saya juga bersetuju bahawasanya kebenaran untuk menyalin, memadan, menyedut atau menggunakan bahan-bahan kajian dalam Kertas Projek ini untuk maksud-maksud akademik bolehlah dibenarkan oleh Dekan, Fakulti Undang-Undang mengikut budibicaranya. Adalah difahamkan bahawa penyalinan atau pencetakan Kertas Projek ini dalam apajua bentuk sekalipun untuk maksud-maksud keuntungan tidaklah dibenarkan, melainkan dengan kebenaran bertulis dari saya.

Fakulti Undang-Undang
Universiti Malaya.


.....
(ABDUL AZIZ KHALIDIN)

September 1976.

MUKADIMAH

Kertas projek ini terbahagi kepada dua aspek yang besar. Aspek yang pertama menyentuh pentadbiran undang-undang keluarga Islam seperti yang ditadbirkan oleh Mahkamah Syariah Daerah. Sementara aspek kedua (Bab IV) menyentuh tentang Hal Ehwal Ugama Islam terutama dalam hal zakat dan fitrah.

Sungguhpun kedua-dua aspek yang disebutkan itu agak ketara juga beda pandangan dan skop kajiannya, tetapi adalah menjadi tujuan penulis meninjaunya dalam bidang fungsi pengawasan Kadi Daerah. Jadinya kedua-dua aspek itu bertalian juga bila dipandang dari fungsi Kadi Daerah. Tambahan pula aspek yang kedua itu masih melibatkan mahkamah terutamanya dalam bidang kesalahan yang dilakukan oleh individu-individu atau mereka yang terlibat.

Suka dinyatakan disini bahawa kedua-dua aspek kajian ditinjau berpandukan Enakmen Pentadbiran Undang-Undang Islam Perak (1965), tetapi kajian enakmen itu tidaklah menyeluruh. Kajian yang dibuat sebenarnya lebih merupakan satu kajian luar (field work). Iaitu banyak berdasarkan maklumat yang didapati dari Pejabat Ugama Daerah ini sendiri. Rekod-rekod dan interview dengan kakitangan pejabat ini menjadi asas utama kajian.

Dengan itu didapati kajian penulis akan menyentuh bagaimana Pejabat Ugama Daerah dan Mahkamah Syariah Daerah ini menjalankan pentadbiran serta masaalah semasa yang dihadapi. Kesimpulannya ia lebih merupakan satu komentar tentang pentadbiran Pejabat Ugama Daerah Teluk Anson.

Akhir sekali penulis ingin mengucapkan terima kasih kepada Professor Ahmad Ibrahim yang telah memberi panduan dan tunjuk ajar beliau. Selain itu ucapan terima kasih juga ditujukan kepada kakitangan Pejabat Ugama Teluk Anson atas kerjasama mereka. Penghargaan khas ditujukan kepada:

- i. Saudara Zulkefli bin Haji Sharani.
- ii. Saudara Mohamad Khatib bin Mohamad Arif.

Sekian.